

國立中興大學歷史學系學位論文品質與管考準則

Guidelines for Thesis Quality Control of the Department of History, National Chung Hsing University

本準則追溯適用所有在學學生
民國 114 年 10 月 2 日系務會議訂定
中華民國 114 年 12 月 30 日 114 學年度第 3 次院務會議通過
中華民國 115 年 1 月 6 日教務處備查通過

These Regulations shall apply retroactively to all currently enrolled students.

Formulated at the Departmental Affairs Meeting on October 2, 2025.

Approved by the College Affairs Meeting at its 3rd meeting of the 2025 Academic Year on December 30, 2025.

Filed with and approved for record by the Office of Academic Affairs on January 6, 2026.

第一條 國立中興大學歷史學系（下稱本系）為維護研究生之學位論文品質，依據國立中興大學「碩士班學位考試細則」第十二條及「博士班學位考試細則」第十三條規定，訂定國立中興大學歷史學系學位論文品質與管考準則（下稱本準則）。

Article 1 The Department of History, National Chung Hsing University (hereinafter referred to as “the Department”) establishes these Guidelines for Thesis Quality Control (hereinafter referred to as “these Guidelines”) to ensure the quality of graduate theses. These Guidelines are formulated in accordance with Article 12 of the NCHU Implementation Guidelines for Master’s Degree Examination, and Article 13 of the NCHU Implementation Guidelines for Doctoral Degree Examination.

第二條 本系研究生之論文指導教授資格依國立中興大學碩士班章程第三條、博士班章程第六條規定辦理。

- 一、 本系教師指導碩、博士生之人數總量上限 10 名。
- 二、 非主指導之研究生不占老師指導研究生之名額，至多 2 名。
- 三、 研究生之指導教授由非本系教師擔任時，原則上需要本系老師擔任共同指導，若有特例則由系主任採專案處理。
- 四、 如有特殊情況，經提送本系學術發展委員會審議同意者，不在此限。

Article 2 The qualifications for thesis advisors of graduate students in the Department shall comply with Article 3 of the NCHU Master's Program Regulations and Article 6 of the NCHU Doctoral Program Regulations.

1. The total number of master’s and doctoral students supervised by a faculty member of the Department shall not exceed ten (10).
2. Graduate students for whom a faculty member serves as a co-advisor shall not be counted toward the faculty member’s supervision quota;

however, the maximum number of such students shall be two (2).

3. When a graduate student's advisor is a faculty member from outside the Department, a faculty member of the Department shall, in principle, serve as a co-advisor. Any exceptions shall be handled on a case-by-case basis by the Department Head.
4. In cases of special circumstances, this provision shall not apply upon review and approval by the Department Academic Development Committee.

第三條 本系研究生學位論文須經本校論文原創性比對系統檢核，排除引言(引述、引文)、參考文獻(書目)、目次及附件，原創性比對相似度合格標準為碩士班百分之三十(含)以下，博士班百分之二十五(含)以下。

Article 3 Graduate thesis and dissertations of the Department shall be examined using the University's plagiarism detection system. Excluding the Introduction (including quotations and citations), References (bibliography), Table of Contents, and Appendices, the similarity score shall not exceed thirty percent (30%) for master's theses and twenty-five percent (25%) for doctoral dissertations.

第四條 如有學術論文爭議，交由本系學術發展委員會議決。

Article 4 Any disputes concerning academic theses shall be reviewed and decided by the Academic Development Committee of the Department.

第五條 本準則經系務會議及院務會議通過，並報教務處備查後施行，修正時亦同。

Article 5 These guidelines shall take effect upon approval by the Department Affairs Meeting and the College Affairs Meeting, and shall be submitted to the Office of Academic Affairs for record keeping. Any amendments thereto shall be subject to the same process.